
1 

 

 

   PROTOKÓŁ nr L/23 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 25 lipca 2023 r. 

   

L sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 25 lipca 2023 r. o godz. 14.45  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 19 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 21 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych, Zarząd Powiatu, Radę 

Powiatu, pracowników Starostwa Powiatowego w Gryfinie oraz wszystkich, którzy 

obserwują obrady przez Internet.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powołał na protokolantów Dominikę Konopnicką 

i Julię Grzegorczyk.  Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego Zarząd Powiatu 

wnosi o zmianę polegającą na wprowadzeniu do porządku obrad projektu uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2023 rok (druk nr 2/L) i zarządził 

głosowanie nad wnioskiem o rozszerzenie obrad (wniosek został przyjęty jednogłośnie:  

19 za; 0 wstrz.; 0 przeciw, stanowi zał. nr 3). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

Następnie zarządził głosowanie nad porządkiem obrad wraz ze zmianą (porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie: 19 za; 0 wstrz.; 0 przeciw, stanowi zał. nr 5). Imienne głosowanie 

stanowi zał. nr 4.  

 

II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 1/L); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski przedstawił stanowiska komisji (zał. nr 6), 

otworzył dyskusję, zamknął dyskusję, a następnie w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 1/L): 
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za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr L/368/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2023-2039, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie w sprawie zmiany budżetu 

powiatu na 2023 rok (druk nr 2/L): 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski przedstawił stanowiska komisji (zał. nr 6), 

otworzył dyskusję, zamknął dyskusję, a następnie w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany 

budżetu powiatu na 2023 rok: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr L/369/2023 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2023 rok, została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

IV. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, jak wygląda sprawa z klimatyzacją w szpitalu. Czy jest 

szansa, żeby i pacjenci i personel byli zadowoleni? Na korytarzu w starej części szpitala, 

gdzie pracuje chirurg i ortopeda, Radny zauważył, że są tam trudne warunki. Radny poprosił 

o powiedzenie czegoś więcej na temat szpitala w zakresie nowego prezesa. Kim jest ten 

człowiek? Jak obecnie wygląda zadłużenie szpitala? Czy narasta? Czy jest to opanowane? 

Czy są kłopoty w zakresie personelu? Co się aktualnie dzieje? Czy może będzie bliższa 

informacja na ten temat na kolejnej sesji? 
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że od 20 lipca br. nastąpiła zmiana na 

stanowisku Prezesa Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o., została 

powołana Pani Edyta Nowotarska. Osoba znana w środowisku, ponieważ już w swoim czasie 

prowadziła szpital jeszcze w momencie większościowego udziału Domu Lekarskiego S.A.  

w spółce, więc osoba która zna potencjał i problemy naszego szpitala. Wicestarosta przed 

sesją była na pierwszym spotkaniu z panią Prezes, ponieważ przejęcie szpitala wymaga trochę 

czasu dla osoby przyjmującej tę funkcję. Kilka tematów zostało poruszonych i umówione 

zostało kolejne spotkanie po 4 sierpnia br. Poruszony został również problem zgłoszony przez 

Radnego T. Mirakowskiego dotyczący klimatyzacji w starej części szpitala, gdzie jest 

poradnia chirurgiczna. W ramach możliwości problem będzie na bieżąco rozwiązywał. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że na ten moment Zarząd nie jest  

w stanie, co do złotówki powiedzieć jak wygląda sytuacja w szpitalu. Natomiast Zarząd 

zrealizował uchwałę Rady Powiatu, przekazał 1 milion złotych i to na pewno w części 

załatwiło te najstarsze, najgłówniejsze zobowiązania. W międzyczasie szpital podpisze albo 

już podpisał umowę na wyższy kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia (dla szpitala 

miało to być około 1,6 miliona złotych), co niewątpliwie też powinno poprawić na ten 

moment sytuację szpitala. Jak wcześniej mówił, kiedy jeszcze był poprzedni pan Prezes, 

spotkania z nim i panią księgową wskazywały, że żeby w szpitalu było w miarę poprawnie to 

trzeba byłoby tam przekazać 2,5 miliona złotych. To dawałoby lepszą płynność. Natomiast 

sprawy dotyczące optymalizacji kosztów w szpitalu to już będą należały do nowej pani 

Prezes, która pierwsze co robi, czego niestety nie zrobił poprzedni pan Prezes, to przegląd 

przede wszystkim personelu niemedycznego. W tym zakresie pani Prezes rozstaje się na 

pewno z dwoma osobami, które przy zmianie prezesa poszły na zwolnienie lekarskie. 

Aczkolwiek do jednej z tych osób mimo, że przebywa na zwolnieniu lekarskim, pani Prezes 

podjęła decyzję o rozstaniu się w trybie dyscyplinarnym. To już są samodzielne decyzje pani 

Prezes, za które odpowiada. Każdy ze zwolnionych może zawsze pójść do sądu pracy. Tak, 

jak powiedziała już pani Wicestarosta, jak każda nowa osoba musi pod swoją wizję po prostu 

dobrać współpracowników, sprawdzając ich zakresy obowiązków. Na co trzeba dać czas. 

Natomiast niewątpliwie te dwie osoby otrzymywały dosyć pokaźne wynagrodzenia,  

w stosunku do problemów finansowych szpitala to niewiele, ale indywidualnie są to duże 

koszty. Ten czas jest też potrzebny na sprawy dotyczące kadry medycznej i ewentualnych 

negocjacji, co do wynagrodzeń. Dopiero wówczas będzie można odpowiedzieć na powyższe 

pytania. Chirurgia jest obszarem działalności, który mocno ciągnie szpital w dół. Kwestia jest 

taka, czy pani Prezes faktycznie uda się zrealizować swoje propozycje, co do funkcjonowania 
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w szpitalu chirurgii.  Z tym powiązani są oczywiście lekarze anestezjolodzy. Niestety  

w sprawach przekształceniowych czy zmiany kierownictwa po prostu jest potrzebny czas. 

Będziemy się starali, żeby pani Prezes o swoich działaniach powiedziała na kolejnej sesji. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że okres wakacyjny jest zawsze wykorzystywany 

na jakieś remonty w szkołach. Czy odbywają się? Czy jest w ogóle taka potrzeba i czy będzie 

wszystko gotowe do 1 września? 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że odbywają się, a w dużej mierze są 

to remonty bieżące wykonywane w ramach planów finansowych dyrektorów szkół, którzy 

samodzielnie podejmują działania. Niektórzy mają swoich pracowników, niektórzy muszą 

zlecać na zewnątrz, bo w ramach arkuszy to od nich zależy, na który profil postawili 

pracowników administracyjnych. Starosta z Wicestarostą byli w Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych w Chojnie i widzieli, że akurat w tej chwili remontowane są 

pomieszczenia przez pracowników administracyjnych. Zarząd będzie też podpisywał umowę 

na realizację oświetlenia w tej szkole. W innych szkołach, które wymagają takiego remontu, 

również na bieżąco są one wykonywane. Natomiast w tej chwili nie planowano jakichś 

większych inwestycji w szkołach, ale te potrzebne bieżące są realizowane. Pomimo okresu 

wakacyjnego, bo wakacje są przede wszystkim dla uczniów i pewnie część nauczycieli też 

jest na wakacjach, wówczas zazwyczaj dyrekcje szkół i niektóre zespoły intensywnie pracują, 

bo to jest okres chociażby rekrutacji w szkołach. Powiedział, że w zeszłym tygodniu Zarząd 

spotkał się z panem Sławomirem Głuszakiem, Dyrektorem I Liceum Ogólnokształcącego  

w Gryfinie, między innymi dlatego, że w tej chwili w szkołach jest większy nabór od 

planowanego. W związku z tym, wymaga to też podjęcia przez Zarząd korekty w planach 

organizacyjnych szkół, co do ilości oddziałów. Na ten moment w I Liceum jest jeden oddział 

więcej, w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Chojnie prawdopodobnie też. Natomiast nad 

wyraz duży i największy nabór, dla nich samych niespodziewany, jest w Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych w Gryfinie na ulicy Łużyckiej. Jest to stan na dzień 21.07.2023 r., to są 

oficjalne terminy ogłaszania wyników, ale uczniowie indywidualnie mogą jeszcze po tym 

terminie próbować znajdować miejsce w szkołach. Jeżeli chodzi o ZSP na ulicy Łużyckiej, to 

jest prawie o sto dzieci więcej, ponieważ planowali 210 miejsc w siedmiu oddziałach, a w tej 

chwili mają 332 uczniów. Wracając jeszcze do sprawy remontów, to jest tak, jak czasami przy 

drogach, że po złożeniu wniosku jest czas oczekiwania. I tak jest w przypadku Zespół Szkół 

Ponadpodstawowych w Gryfinie.  
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że złożyli wniosek do Ministerstwa 

Edukacji i Nauki dot. modernizacji budynku ZSP w Gryfinie (w zakresie instalacji c.o.  

i źródła ciepła oraz inne usprawnienia termomodernizacyjne). Jest to pula na całą Polskę, 

więc czekamy na rozstrzygnięcie. Dodała, że zdążyli, bo złożyli wniosek do 15 czerwca. 

Powiedziała, że szukają wszędzie źródeł finansowania. Na ulicy Łużyckiej problemem jest 

centralne ogrzewanie i cały węzeł. Zarząd dysponuje już pełną dokumentacją w tym zakresie, 

więc mogą przystępować do tych prac, natomiast szukają źródła finansowania, bo zanim 

pojawią się fundusze, na które tak bardzo czekają, próbują też wykorzystać każdą możliwość, 

która się nadarza. 

 

Radny Remigiusz Rzepczak zapytał, z czego wynikają problemy z oddziałem 

chirurgicznym. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że chodzi o koszty wynagrodzeń. 

Niestety, wynagrodzenia w kosztach dochodzą do 80%. Z ogólnych opracowań wynika,  

że kiedy wynoszą około 60-70%, to taki oddział, czy szpital jest rentowny. To wynika często  

z braku kadry lekarskiej na rynku, ponieważ jest jej za mało nie tylko w powiecie gryfińskim, 

ale i w całym kraju. Powiedział, że powodem są stawki, które muszą proponować lekarzom,  

a przede wszystkim w systemie, w którym oddział chirurgiczny należy utrzymywać  

24 godziny na dobę, tak jakby byli na ostrym dyżurze bez względu na to, czy w godzinach 

nocnych są robione operacje, czy nie. Powiedział, że dzisiaj za taki dyżur każdy pieniądz się 

liczy i nie ma się co dziwić, że jest takie prawo. „Podaż, popyt no i co zrobić?” To wszystko 

wynika z braku kadry lekarskiej, choć można też powiedzieć, że z ilości szpitali na rynku. 

Powiedział, że jeżeli Radni w tym temacie są zainteresowani, to udziałowcem, co prawda 

pasywnym w szpitalu oficjalnie jest międzynarodowa firma Dom Lekarski, dzisiaj to jest 

Medicover. Mają w swojej strukturze dwa szpitale powiatowe i tam nawet oni nie za bardzo 

pomagają, natomiast radzą sobie. Na przykład, w szpitalu w miejscowości Jędrzejów na 

Śląsku ilość ludzi, ale również jego otoczenie powoduje, że jest to szpital powiatowy, ale taki 

można powiedzieć „wyższej kategorii”. Powiedział, że w pobliżu jest Szpital w Pyrzycach, 

Szpital w Barlinku, Szpital w Dębnie, w Kostrzynie i szpitale szczecińskie i tak szczerze 

mówiąc, to nawzajem sobie tę kadrę lekarską często wyrywają i to jest główny powód. 

 

V. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
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Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że wszyscy Radni otrzymali 

odpowiedź Starosty Gryfińskiego na interpelację nr 159/23 złożoną przez Radnego Zbigniewa 

Szmaję dot. zmiany kryteriów stypendiów dla uczniów szkół ponadpodstawowych za 

osiągnięcia sportowe, załącznik nr 7. 

 

VI. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że kolejna planowana sesja   

odbędzie się w dniu 29 sierpnia br. (wtorek). Przewodniczący zwrócił się  

do Radnych z prośbą o wpisywanie się na dyżury. Radni Rady Powiatu w Gryfinie przyjmują 

interesantów w sprawach skarg, wniosków na terenie powiatu gryfińskiego w każdy 

poniedziałek. 

 

VII. Zakończenie posiedzenia. 

 

O godz. 15:20 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął L sesję Rady Powiatu w Gryfinie, życząc wszystkim 

udanych i bezpiecznych wakacji. 

 

Protokół sporządziły: 

 

Dominika Konopnicka 

 

Julia Grzegorczyk 

 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


